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Besvarelse af FOU spørgsmål nr. 77 stillet efter ønske fra folketingsmedlem Frank Aaen, EL.

Spørgsmål nr. 77:

Vil ministeren kommentere, om han forventer JSF bliver dyrere end først antaget, eftersom der 
tilsyneladende ikke vil blive produceret og afsat så mange eksemplarer af JSF som forventet?

Svar:

I min besvarelse af FOU spørgsmål nr. 40, fremgår følgende, hvortil der kan henvises:

”Prisen på Joint Strike Fighter afhænger af produktionstidspunktet og antallet af fly i den kon-
krete produktionsleverance samt variant af flyet. Generelt kan oplyses, at fly i samme variant, 
bestilt inden for samme produktionsleverance, leveres til samme pris, uanset hvilket partnerland 
der leveres til. På nuværende tidspunkt kendes kun den endelige pris for de fly, som skal leveres 
i de tre indledende produktionsleverancer.”

Det skal dertil bemærkes, at priserne på de fly der skal leveres i de tre indledende produktions-
leverancer alle er lavere end budgetteret, hvilket chefen for Joint Strike Fighter Program Office, 
general David R. Heinz, blandt andet oplyste i sit brev til Folketingets Forsvarsudvalg af 5. juni 
2009 (jf. FOU bilag 169 af 8. juni 2009).
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